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SZANOWNI CZYTELNICY,
Założyłem Komitet Wyborczy Wyborców Krzysztofa J. Kamińskiego „Odświeżmy Puszczykowo" razem 
z ludźmi, którzy od lat angażują się w życie miasta, jego ochronę i rozwój. Są wśród nas byli i obecni radni, 
współpracownicy puszczykowskich stowarzyszeń, ludzie młodzi i seniorzy. Wszystkich nas łączy chęć życia 
w zielonym i nowoczesnym mieście. Jeśli chcecie Państwo, aby Puszczykowo pozostało Puszczykowem, a przy 
tym rozwijało się dynamicznie i bezkonfliktowo, pomóżcie nam wygrać najbliższe wybory.

Krzysztof J. Kamiński
Kandydat na Burmistrza Miasta

Kurier
Puszczykowski

Okręg IV
Marek Błajecki

Okręg VI
Bogna Urbaniak-Wichniewicz

: Okręg IX
Anna Milczarek

Okręg XII
Dorota Łuczak-Dydowicz

Okręg XV
Jan Łagoda

Maciej Schneider

Okręg VII
Andrzej BarczakOkręg III

Jacek Balcer Okręg VIII
Danuta Janaszek
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Okręg XI
Maciej Krzyżański

16 listopada 2014 roku
wybierzemy 15 radnych miejskich 
w 15 okręgach jednomandatowych. 
W każdym okręgu można głosować 
tylko na jednego kandydata.

Okręg X
Łukasz Grzonka

ręg XIII
Ewelina Marcinkowska

Okręg XIV
Krystyna Marcolla

Oto mapka okręgów z kandydatami 
KWW KJK„Odświeżmy Puszczykowo".

Materiał sfinansowany ze środków KWW Krzysztofa J. Kamińskiego „Odświeżmy Puszczykowo" •



ODŚWIEŻMY PUSZCZYKOWO!
Program KWW Krzysztofa J. Kamińskiego „Odświeżmy Puszczykowo" zabezpiecza miasto przed szkodliwymi pomysłami 
i gwarantuje zachowanie tego, co w  naszym mieście najcenniejsze. Jednocześnie zawiera spójną wizję rozwoju opartego 
na inwestycjach w  infrastrukturę, turystykę, kulturę, rekreację i edukację.
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NASZE CELE TO:
MIASTO

1 . DLA MIESZKAŃCÓW
ZRÓWNOWAŻONY 

Z. ROZWÓJ MIASTA
PUSZCZYKOWO - 

3 . PERŁA WIELKOPOLSKI:

0  Rzetelne KONSULTACJE SPOŁECZNE 
; w kluczowych sprawach.
I

0 Przeznaczenie części pieniędzy miasta 
; na projekty zgłaszane i wybierane
J przez mieszkańców w ramach
| BUDŻETU OBYWATELSKIEGO.
I

0 Wsparcie dla mieszkańców
organizujących życie miasta w ramach 

J stowarzyszeń, fundacji i lokalnych 
• inicjatyw.

0 NOWOCZESNY PORTAL MIEJSKI 
; ułatwiający załatwianie spraw oraz 
J komunikację z urzędnikami, radnymi 
J i władzami miasta.
I

0  Integracja miejskiej społeczności 
poprzez organizowanie imprez 
i festiwali wykorzystujących 
potencjał twórczy mieszkańców.

0  Stworzenie i realizacja STRATEGII 
; ROZWOJU MIASTA opartej na 
| inwestycjach w KULTURĘ, TURYSTYKĘ,
; SPORT I REKREACJĘ.
I

0 Rozwój nowoczesnej KOMUNIKACJI 
; PUBLICZNEJ poprzez uruchomienie 
J linii autobusowych do odległych 
J części miasta oraz komunikacji nocnej,
J uporządkowanie rozkładów jazdy 
J i nacisk na uruchomienie większej 
J ilości połączeń kolejowych.
!

O  Budowa SIECI ŚCIEŻEK ROWEROWYCH 
; I CHODNIKÓW oraz szybsza 
| modernizacja ulic.
I

0 Uporządkowanie PLANOWANIA 
• PRZESTRZENNEGO w mieście.I
I

0 Zagospodarowanie Zakola Warty 
; i stworzenie tam miejsca dla potrzeb 
| rekreacji oraz uruchomienie ZIELONEGO 
\ TARGU na zaniedbanym placu między 
! posterunkiem policji a apteką.
I

0 Wsparcie dla lokalnych przedsiębiorców 
i oraz stworzenie warunków dla nowych 
I KREATYWNYCH INWESTYCJI, które nie 
! będą uciążliwe dla mieszkańców.
I

0 Poprawa ESTETYKI I PORZĄDKU poprzez 
; lepszy nadzór nad służbami miejskimi.
I

0 Efektywne POZYSKIWANIE ŚRODKÓW 
ZEWNĘTRZNYCH w tym europejskich 
dla rozwoju miasta.

0  PROMOCJA PUSZCZYKOWA 
i w Poznaniu, Polsce i Europie jako 
! przyjemnego miejsca do życia 
! i spędzania wolnego czasu.
I

0 Współpraca z WPN i sąsiednimi 
; samorządami w celu stworzenia 
| atrakcyjnej oferty turystycznej 
| w oparciu o unikatowe atuty 
| miasta i okolic.
I

0  Modernizacja i rozbudowa miejskiej
• infrastruktury rekreacyjnej: tras 
1 wycieczkowych, nordic walking,
• rowerowych, do biegów narciarskich
• i jazdy konnej, siłowni pod chmurką,
• przystani nadwarciańskich.

0 Poszerzenie oferty edukacyjno- 
; kulturalnej poprzez pełne 
! wykorzystanie potencjału CAS,
! CAK oraz obiektów publicznych.
I

0 :  Współpraca z władzami powiatu 
w celu stworzenia przy Szpitalu 
centrum rehabilitacyjnego 
z prawdziwego zdarzenia.

Materiał sfinansowany ze środków KWW Krzysztofa J. Kamińskiego „Odświeżmy Puszczykowo"
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KANDYDACI NA RADNYCH KWW KRZYSZOFA J. KAMIŃSKIEGO „ODŚWIEŻMY PUSZCZYKOWO"
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Agata Wójcik IPMfrfl
tłumaczka i spikerka języka angielskiego, 
współpracowniczka „Kuriera 
Puszczykowskiego", w Radzie Miasta 
zajmie się kulturą i edukacją.

Maciej Schneider Q 2 iSD
przedsiębiorca, radny w latach 2006-10, 
specjalista od spraw budżetowych, 
zwolennik modernizacji miasta 
i poprawy oferty kulturalnej i sportowej.

Jacek Balcer 02230 ]
pilot samolotów pasażerskich i menadżer, 
zwolennik nowych inwestycji na coraz 
bardziej odizolowanym od reszty miasta 
Starym Puszczykowie.

Marek Błajecki
prawnik, przewodniczący Rady Miasta 
w latach 2006-10, chce zadbać 
o przejrzystość finansową Urzędu 
Miasta i poprawę bezpieczeństwa.

Justyna Waikowiak |]QjSjjQ
pedagog, asystent rodzinny 
w puszczykowskim i poznańskim MOPS, 
w Radzie Miasta chce się zająć sprawami 
społecznymi, młodzieżą i kulturą.

Bogna Urbaniak-Wichniewicz

była nauczycielka i instruktorka harcerska, 
działa w Radzie Rodziców SP1, w Radzie 
Miasta chce się zająć edukacją, 
sportem i kulturą.

i f l

Andrzej Barczak
menadżer, działacz ekologiczny i społeczny, 
zwolennik zrównoważonego rozwoju 
miasta, przemyślanych inwestycji 
i dobrego planowania.

Danuta Janaszek [Q;<;łfri'Jlll
prezeska puszczykowskiego oddziału PZERil, 
w Radzie chce zabiegać m.in. o sprawy 
ważne dla seniorów i sprawną 
komunikację publiczną.

Anna Milczarek
pracowniczka przychodni, w Radzie Miasta 
chce się zająć sprawami młodzieży, opieki 
medycznej oraz integracją mieszkańców.

Łukasz Grzonka
prawnik, aplikant radcowski, chce poprawić 
jakość stanowionego w Radzie prawa 
miejscowego, zwolennik modernizacji 
miasta i poprawy oferty sportowej.

Maciej Krzyżański [OHlłfrfłl
historyk i radny obecnej kadencji, 
organizator spacerów krajoznawczych, 
zwolennik większego udziału 
mieszkańców w zarządzaniu miastem.

Dorota Łuczak-Dydowicz

farmaceutka, animatorka wydarzeń 
kulturalnych, edukacyjnych i społecznych, 
chce rozwijać kulturalną i rekreacyjną 
ofertę miasta.
• mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm m •

Ewelina Marcinkowska

radna miejska 2006-10, zwolenniczka 
uporządkowania Zakola Warty, szybszej 
modernizacji ulic i chodników 
w Puszczykówku.

Krystyna Marcolla Q2jQQQ
emerytowana nauczycielka, wiceprezeska 
Stowarzyszenia Przyjaciół Puszczykowa, 
planuje zająć się estetyką miasta 
i sprawami seniorów.

Jan Łagoda
zawodowo zajmuje się tworzeniem strategii 
dla samorządów, uważa, że Puszczykowo 
też musi mieć wreszcie dobrze przemyślaną 
strategię rozwoju.

WIĘCEJ O KANDYDATACH NA
www.odswiezmypuszczykowo.pl

Materiał sfinansowany ze środków KWW Krzysztofa I. Kamińskiego
„Odświeżmy Puszczykowo"

http://www.odswiezmypuszczykowo.pl
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Numer Kuriera, który trzymacie właśnie w ręce, jest 
dosyć szczególny, w większości bowiem poświęcamy 

go wyborom samorządowym, które odbędą się już 16 
listopada. Temperatura walki wyborczej będzie niewątpli
wie wzrastać z każdym dniem, a że każdy stan podgorącz
kowy jest nieco uciążliwy, u niejednego potencjalnego 
wyborcy zrodzi się zapewne zniecierpliwienie i opór przed 
pójściem do urny. Wiele osób zniechęca się do głosowania 
na skutek zmęczenia tematem i brakiem wiary w możli
wości dokonania zmian w strukturach władzy na wszyst
kich poziomach. Bardzo proszę Was drodzy Czytelnicy o 
rozważne i odpowiedzialne podejście do tego tematu.

N iezależnie od tego, jak i je s t nasz 
stosunek do polityki -  także tej lokalnej -  
głos każdego z Was jest niezmiernie 
ważny. Bez względu na to, kogo zechce
cie poprzeć, idźcie na wybory! Pokażcie, 
jak ważne jest dla Was Puszczykowo, bo 
to, jak będzie rozwijało się miasto, zależy 
od każdego z jego mieszkańców.

Dziś, przedstawiamy pretendentów 
do roli radnych, rozmawiamy z kandy
datem na burmistrza Krzysztofem J.
Kamińskim i podsumowujemy cztery 
lata kadencji obecnych władz.

Nic o nas bez nas. A zatem, do zobaczenia 16 listopada!
Redaktor naczelna -  Katarzyna Trybuś

Żeby Puszczykowo pozostało Puszczykowem
Wywiad z Krzysztofem J. Kamińskim, kandydatem na burmistrza miasta.
Krzysztof J. Kamiński -  przedsiębiorca, historyk, pod koniec lat 80. działacz Niezależnego 
Związku Studentów, na początku lat 90. pracował dla Ministerstwa Rolnictwa i Banku Światowego, 
w późniejszych latach dyrektor i prezes prywatnych przedsiębiorstw. W Puszczykowie mieszka od 
1998 roku, jest właścicielem zabytkowego domu przy ul. Poznańskiej. Od kilku lat aktywnie 
wspiera mieszkańców z różnych części miasta walczących o swoje interesy z władzami miasta. 
Współpracuje z lokalnymi mediami i stowarzyszeniami. W 2014 roku wydał mapę z atrakcjami 
turystycznymi Puszczykowa i okolic. Bezpartyjny i otwarty na współpracę ze wszystkimi 
mieszkańcami. Współzałożyciel komitetu wyborczego „Odświeżmy Puszczykowo”, który 
wystawił Maciej Krzyżańskiego w wyborach uzupełniających 2014 roku do Rady Miasta.

Pod koniec sierpnia ogłosił Pan chęć 
startu w wyborach na burmistrza miasta. 
Przez ostatnie tygodnie aktywnie prowa
dził Pan kampanię bezpośrednią i rozmo
wy z mieszkańcami. Jakie są wnioski z 
tych rozmów?
Krzysztof J. Kamiński: Pierwszy wniosek 
z rozmów to powszechna troska o los 
miasta i zainteresowanie jego sprawami. 
Mieszkańcy oczekują wysłuchania ich. 
Mają wiele cennych pomysłów. Puszczy- 
kowianie są dumni z tego, że tutaj 
mieszkają i równocześnie martwią się, że 
sprawy w Puszczykowie nie idą we właś
ciwym kierunku. Niepokoją się bała
ganem i brudem na naszych ulicach i w 
lesie, zaniedbanymi trawnikami, brakiem 
koszy na śmieci, ławek, stanem ulic i 
chodników, kiepską miejską komunikacją. 
To są główne problemy jakie dostrzegają 
mieszkańcy. Ale rzecz najważniejsza: 
m ieszkańcy chcą, aby Puszczykowo 
pozostało Puszczykowem, zachowało 
swój charakter.
Czy rozmowy z mieszkańcami potwier
dzają konieczność odświeżenia Puszczy
kowa, którą Pan zapowiada?
Odświeżenie Puszczykowa to przenośnia, 
którą można rozumieć na kilku płaszczyz
nach. Jedną z nich jest zmiana podejścia do 
mieszkańców -  rozmowa, wsłuchanie się 
w ich argumenty, a nie traktowanie z góry, 
na zasadzie, że wiem wszystko lepiej. 
Pewnie łatwiej mi to przychodzi niż 
konkurentom, gdyż od kilku lat to, co robię 
w Puszczykowie, łączy się ze współpracą z 
mieszkańcami, którzy mają jakieś pro
blemy. Moim zdaniem burmistrz to osoba, 
która jest wśród mieszkańców częściej niż

w swoim gabinecie. Puszczykowianie 
chcą odświeżenia poprzez dbałość o to, co 
mamy najcenniejszego, a więc przyrodę, 
spokój wokół miejsca gdzie mieszkają; 
utwardzenie ulic, wygodne chodniki... i 
dopływ „świeżej krwi”, nowych osób 
zainteresowanych miastem i mieszkańca
mi, a nie tylko stanowiskami i interesami. 
Oczekiwanie odświeżenia jest widoczne 
na każdym kroku.
Kim są ludzie, którzy startują z Pana 
komitetu „ Odświeżmy Puszczykowo ”?
To ludzie w różnym wieku z różnymi 
życiowymi doświadczeniami i różnymi 
kompetencjami. Chcemy połączyć mło
dzieńczy zapał z życiowym i zawodowym 
doświadczeniem osób bardziej zaawanso
wanych wiekiem. Wśród nas są mieszkań
cy wszystkich dzielnic, a więc dostrzega
jący specyficzne problemy różnych części 
miasta. Wszystkich łączy jedno: troska o 
nasze miasto i chęć działania. Mamy 
nadzieję wprowadzić do Rady Miasta 
osoby tak aktywne, jak obecny radny 
Maciej Krzyżański. Wśród kandydatów są 
ludzie z doświadczeniem samorządowym 
jak Marek Błajecki, Maciej Schneider i 
Ewelina Marcinkowska, ale także aktywni 
działacze lokalnych stowarzyszeń jak 
Danuta Janaszek, Andrzej Barczak i 
Krystyna Marcolla. Są młodzi i świetnie 
w ykształceni: Łukasz Grzonka, Jan 
Łagoda i Justyna Walkowiak, ale też osoby 
z większym życiowym i zawodowym 
doświadczeniem: Agata Wójcik, Dorota 
Łuczak-D ydow icz, Anna M ilczarek, 
Bogna Urbaniak-Wichniewicz i Jacek 
Balcer.
Czy łatwo było ich namówić do startu bez

politycznego ifinansowego zaplecza?
Rzeczywiście, nie stoją za nami ani partie 
polityczne, ani wielkie pieniądze. Nie 
reprezentujemy interesów ani tych, którzy 
chcą budować między naszymi domami 
wielkie markety, ani deweloperów. Repre
zentujemy mieszkańców, którzy chcą żyć 
wygodnie, w zaciszu swoich ogrodów i 
przyrody, która nas otacza. Mieszkańców 
którzy chcą żyć w mieście nowoczesnym. 
„Odświeżmy Puszczykowo” to ekipa 
mieszkańców -  społecznie zaangażowa
nych fachowców, a nie polityków. Pozna
liśmy się, pracując wspólnie na rzecz 
miasta, udział w wyborach to naturalna 
kontynuacja rozpoczętej pracy.
Dlaczego mieszkańcy powinni wybrać 
właśnie Pana i kandydatów z komitetu 
„ Odświeżmy Puszczykowo ? ”
Po pierwsze -  my dajemy gwarancję tego, 
że Puszczykowo pozostanie Puszczy
kowem. Jesteśmy grupą ludzi, którzy 
dotychczasową pracą społeczną udowod
nili, że o to potrafią walczyć. Zatrzy
maliśmy do czasu wyborów szalone plany 
uczynienia z Puszczykowa „wielkiego 
miasta” z wielkimi sklepami, wielopozio
mowymi garażami i osiedlami dewelo
perskimi, na miejscu naszych ogrodów i 
kosztem naszego spokoju. Żaden inny 
komitet tego zagwarantować nie może. Po 
drugie — my nie obiecujemy gruszek na 
wierzbie w postaci inwestycji, na które 
miasta nie stać. Mówimy, że będziemy 
realizować dla mieszkańców miasta to, co 
wydaje się najw ażniejsze: czystość, 
porządek, chodniki aby nie gubić w błocie 
butów, będziemy robić ulice i usprawnimy 
komunikację, wesprzemy również lokal
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nych przedsiębiorców. Miasto musi być 
dla mieszkańców, ale aby tak było, ci 
którzy rządzą m uszą znać miasto z 
perspektywy ulic, a nie tylko gabinetów 
czy zza okien samochodów.
Pana przeciwnicy mówią, te  wziął się Pan 
znikąd. Mówią, te  Pana nie znają i Pan 
nie zna miasta.
W Puszczykowie mieszkam od 16 lat. 
Mówienie, że to za mało, że nie powinie
nem się w sprawach miasta wypowiadać, 
jest obrażaniem olbrzymiej rzeszy miesz
kańców, którzy tak jak ja przeprowadzili 
się tutaj i którym także zależy na dobru 
miasta. Przez długie lata, tak jak więk
szość mieszkańców, rano jeździłem do 
pracy, a późnym popołudniem wracałem 
do Puszczykowa. Ale od kilku lat żyję tym 
miastem, pomagałem, kiedy mieszkańcy 
mieli kłopoty z inwestorami, którzy chcieli 
postawić wielkie obiekty handlowe na 
skraju ich ogrodów, kiedy problem mieli 
m ieszkańcy „ho telu” przy szpitalu. 
Skutecznie walczyłem ze szkodliwym dla 
rozwoju m iasta projektem  Studium.

Aktywnie jako mieszkaniec uczestniczy
łem w sesjach Rady Miasta i komisjach. 
Pisałem o mieście artykuły i chodziłem po 
tonących w błocie ulicach. Czy któryś z 
moich konkurentów poznał w ten sposób 
problemy Puszczykowa? Sądzę, że mógł
bym konkurować w konkursie wiedzy o 
mieście z kandydatami, którzy żyją tu 
dłużej. Wierzę, że mieszkańcy wybiorą 
ekipę osób znających miasto i jego pro
blemy, a równocześnie osoby, które w 
sposób uczciwy i kompetentny będą je 
rozwiązywać. Wierzę również, że oddadzą 
swój głos na kandydatów na radnych i 
burmistrza z KWW „Odświeżmy Pusz
czykowo”. Bo to będzie dobry wybór. 
Pozostali kandydaci ju t  się pochwalili 
swoimi komitetami poparcia -  czy za 
Panem również stoją znane i szanowane 
w Puszczykowie nazwiska ?
Oczywiście. Na naszej stronie interne
towej przedstawiamy ich pełną listę. Mogę 
powiedzieć, że są tam puszczykowscy 
społecznicy, tacy jak  pan Stanisław 
Balbierz -  wzór dobrego radnego. Jest

pani Zofia Skibińska -  emerytowana lekar
ka, którą znają chyba wszyscy mieszkańcy 
miasta, są przedstawiciele świata kultury i 
nauki, puszczykowscy przedsiębiorcy, 
wielkie grono wielce szanowanych osób, 
które zaszczyciło mnie swoim poparciem. 
Czy planuje Pan jeszcze spotkania z 
mieszkańcami?
Naturalnie. Spotykać się będę i ja, i kandy
daci na radnych z KWW „Odświeżmy 
Puszczykowo” -  zarówno wtedy kiedy 
będziemy chodzić, tak jak do tej pory, „od 
drzwi do drzwi”. Te spotkania są dla nas 
najcenniejsze, bo gwarantują swobodną 
rozmowę i przede wszystkim wysłuchanie 
mieszkańców. Będzie również spotkanie z 
mieszkańcami 10 listopada w Centrum 
Tenisowym „Angie”, na którym miesz
kańcy będą mogli porozmawiać zarówno 
ze mną jak i wszystkimi naszymi kandy
datami na radnych.

MŁODZI KANDYDACI CHCĄ ODŚWIEŻYĆ PUSZCZYKOWO
Są młodzi, dobrze wykształceni i chcą zostać radnymi „Kurier Puszczykowski” zapytał kandydatów komitetu „Odświeżmy 
Puszczykowo ” o ich plany związane z pracą w Radzie Miasta.

Rozmawiała Katarzyna Trybuś, 
redaktor naczelna

Jan Łagoda, 26 lat, 
pracuje w firmie 
tworzącej dokumenty 
strategiczne dla 
samorządów, 
kandyduje 
w okręgu XV.

K urier P uszczykow sk i: D laczego  
zdecydowałeś się na start w wyborach?
Jan Łagoda: Głównym impulsem, który 
przesądził o starcie w wyborach była 
stagnacja panująca w Niwce oraz nagro
madzenie spraw, które w najbliższym 
czasie należy rozwiązać, m.in. problemy 
m ieszkańców  hotelu  przy szp italu , 
sprzedaż przyszpitalnego parku, zagospo
darowanie Zakola Warty, modernizacja 
linii kolejowej i drogi 430, nowe studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodaro
wania przestrzennego. Nie bez znaczenia 
była również wizja miasta realizowana 
przez obecnie urzędujące władze, która nie 
pokrywa się z moim sposobem patrzenia 
na Puszczykowo.
KP: W jaki sposób chcesz odświeżyć 
Puszczykowo?
JŁ: Należy rozpocząć od odnowienia dia
logu z mieszkańcami i skrócenia dystansu 
między nimi a Radą i Urzędem Miasta. 
Zależy mi na tym, aby decyzje podejmo
wane przez radnych czy burmistrza były w 
pełni transparentne i zgodne z wolą 
puszczykowian. Kolejną ważną sprawą 
jest skierowanie miejskich inwestycji w 
nieco zapomniane rejony miasta jak np. 
Niwka czy Stare Puszczykowo. Niestety, 
wciąż jest widoczny mocny kontrast 
między ww. częściami Puszczykowa a 
centrum miasta. Na koniec zostawiam

strategię -  miasto powinno mieć jasno 
wytyczoną drogę rozwoju, która nie 
będzie skręcać przy okazji kolejnych 
wyborów. Dodatkowo, dokument napisa
ny w latach ubiegłych, powinien być 
zaktualizowany przy udziale mieszkań
ców i dostosowany do nowej perspektywy 
finansowej UE.
KP: Nie boisz się, że ludzie nie będą 
głosować na tak młodą osobę?
JŁ: Przykład Macieja Krzyżańskiego udo
wodnił, że wiek nie jest przeszkodą. W 
swojej krótkiej kadencji pokazał, co to 
znaczy być aktywnym i otwartym na 
mieszkańców radnym. Może nie mam 
takiego doświadczenia jak starsi stażem 
radni, ale ambicji, chęci i pracowitości mi 
nie brakuje. Tego wyborcy mogą być 
pewni.

Justyna Walkowiak, 
25 lat, pracuje 
w puszczykowskim 
i poznańskim MOPS, 
kandyduje 
w okręgu V.

KP: Co przekonało Cię do startu w 
wyborach?
Justyna Walkowiak: Działam społecznie 
od lat jako wolontariusz, pracownik 
MOPS-u i społecznik. Rozmawiam o 
naszym mieście z sąsiadami i mieszkań
cami. Poznałam przez to wiele zagadnień, 
z którymi zmaga się obecne Puszczykowo 
np. problemy lokalowe oddziału przed
szkolnego w Szkole Podstawowej nr 1, 
pomoc społeczna, remont chodników, 
utrzymanie tradycyjnego charakteru Pusz

czykowa. Dlatego stwierdziłam, że moją 
wiedzę i doświadczenia wykorzystam w 
pracy na rzecz naszej wspólnoty. Myśl o 
kandydowaniu do Rady Miasta Puszczy
kowa była ze mną od dłuższego czasu. 
Regularnie interesuję się życiem miasta. 
Śledziłam i analizowałam burzliwe debaty 
mieszkańców, które toczyły się w ostat
nich latach. Dostrzegam również wiele 
kwestii nadal nie rozwiązanych, które 
pojawiają się w rozmowach. Jako radna 
chcę rozmawiać i działać ponad podzia
łami na rzecz naszej lokalnej społeczności. 
Zdecydowałam się na start po namowie 
licznych mieszkańców Puszczykowa.
KP: Co chcesz zmienić w Puszczy
kowie?
JW: Moim głównym celem jest działanie 
na rzecz Puszczykowa ponad podziałami. 
Chcę przede wszystkim wprowadzić do 
naszego miasta porządek -  zadbane i 
czyste ulice to podstawa dobrego klimatu i 
wizerunku miasta. Chcę być blisko ludzi. 
Następną sprawą jest dbanie o tradycyjny 
charakter miasta. Żyjąc w ciągłym biegu 
często zapominamy o tak delikatnych 
sprawach jak  urok spaceru w ładnej, 
zadbanej okolicy po ciężkim dniu pracy. 
Dlatego chciałabym promować walory 
naszego pięknego Puszczykowa wśród 
dzieci, sąsiadów i mieszkańców. Dzisiaj 
pracuję z mieszkańcami i pomagam im w 
rozwiązywaniu problemów. Uważam 
także, że na równe traktowanie zasługują 
wszystkie dzielnice Puszczykowa. Moim 
marzeniem jest również tworzenie miejsc i 
przestrzeni dla wspólnych spotkań miesz
kańców w każdym wieku podczas imprez 
plenerowych.
KP: Czy myślisz, że wiek zaważy na 
Twoim wyniku?
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JW: Nie. Mam już duże doświadczenie w 
pracy z sąsiadami i mieszkańcami. Mam 
energię do działania i chęć zmiany Pusz
czykowa na lepsze. Myślę, że wiek w tym 
wypadku nie może być moim przeciw
nikiem, jak i zresztą żadnego innego 
kandydata. Do każdego wieku można 
przecież znaleźć i doczepić jakiś stereotyp 
i na jego bazie zrażać się do kandydata. Na 
szczęście często również słyszę opinię, że 
młodzi ludzie mają głowy pełne pomy
słów oraz wiary i chęci do ich realizacji. 
Mam nadzieję, że mój zapał do pracy 
zostanie doceniony przez wyborców.

Łukasz Grzonka,
28 lat, prawnik, 
aplikant radcowski, 
kandyduje 
w okręgu X.

KP: Skąd pomysł, żeby wziąć udział w 
wyborach do Rady Miasta?
Łukasz Grzonka: Otrzymałem propozycję 
wzięcia udziału w wyborach samorzą
dowych od grupy mieszkańców, z którymi 
od wielu lat współpracuję przy krzewieniu 
kultury fizycznej na terenie naszego 
miasta. Są to osoby dobrze mi znane, które 
od lat są zaangażowane w pracę na rzecz 
rozwoju naszego miasta, które cieszyły się 
m andatem  zaufan ia w śród lokalnej 
społeczności. Postanowiłem  przyjąć 
wyzwanie. Nie jest mi obce, to co się 
dzieje w Puszczykowie, gdyż mieszkam 
tutaj od urodzenia. Zależy mi na dobru 
naszego miasta. Uważam, że przyszedł

czas na zmiany.
KP: Jak sobie wyobrażasz te zmiany?
Chcę dodać nowej energii, zapału i 
merytorycznego przygotowania do stano
wienia prawa miejscowego. Sporo się 
naczytałem o niekorzystnych umowach 
dla miasta jakie burmistrzowie poprzed
nich kadencji zawarli. Zdarzały się przy
padki, że miasto najpierw oddawało jakąś 
nieruchomość w prywatne ręce, by następ
nie ze stratą dla budżetu miasta odkupić. 
Miastu brakuje długofalowego planowa
nia oraz spojrzenia, wizji rozwoju. Należy 
zachować tradycyjny charakter naszego 
miasta — powinno się czerpać dobre 
wzorce z przeszłości, tj. ze schyłku pano
wania zaborcy nad Wielkopolską oraz z 
czasów II Rzeczyspospolitej, gdy Pusz
czykowo ukształtowało swój charakter i 
przechodziło okres najbardziej dynamicz
nego rozwoju. Należy do tego dobrać 
odpowiednie i nowoczesne środki na 
miarę XXI wieku. W Radzie Miasta braku
je merytorycznej dyskusji nad uchwałami. 
Zamiast tego ftmkcjonuje coś na wzór 
„instrukcji poselskiej”, gdzie radni za
miast zapoznać się treścią podejmowa
nych uchwał w sprawach bardzo ważnych 
dla Puszczykowa, pytają się jak mają 
zagłosować. Nie do zaakceptowania jest 
też fakt, że funkcję przewodniczącego 
Rady Miasta wbrew prawu pełnił pan 
Zbigniew Czyż, który został skazany 
prawom ocnym  w yrokiem  przez sąd 
drugiej instancji. Aż 20 miesięcy, od dnia 
w którym wyrok skazujący się uprawo
mocnił pełnił funkcję w Radzie Miasta. 
KP: Nie boisz się, że ludzie uznają, iż 
jesteś jeszcze za młody na sprawowanie 
funkcji radnego?

Na przestrzeni ostatnich miesięcy odby
łem z mieszkańcami -  sąsiadami wiele 
rozmów, które utw ierdziły mnie, że 
powinienem oddać się pod osąd puszczy- 
kowian w nadchodzących wyborach. 
Bardzo często pojawiały się opinie, że do 
Rady Miasta potrzeba nowych, prężnych, 
m łodych osób, m ających stosow ne 
wykształcenie, wiedzę, niezbędne predys
pozycje do pełnienia trudnych i wymaga
jących funkcji publicznych. W opinii 
mieszkańców w naszym mieście niewiele 
się zmieniło od czasów komunizmu, 
radnymi często zostawały osoby przypad
kowe, bez odpowiednich kompetencji i 
wykształcenia. W Radzie Miasta ciągle 
zasiadają te same osoby, część z nich od 
czasów, gdy burmistrzem był pan Napie
rała. Pojawiały się również głosy, że z 
braku odpowiedniego wyboru niektórzy 
nie chodzą na wybory samorządowe. 
Uważam, że moje wykształcenie, zdoby
wane doświadczenie zawodowe, kompe
tencje, szerokie horyzonty, nowe spoj
rzenie młodej osoby, która nie ma obcią
żeń, wzorców postępowania wyniesio
nych z czasów PRL-u może być ciekawą 
alternatywą przy urnie wyborczej dla 
wyborców. Wiem, że prawidłowe sprawo
w anie funkcji radnego to ciężka i 
odpowiedzialna praca. Uważam, że radny 
powinien służyć mieszkańcom pomocą, a 
nie na odwrót. Powinien być od załatwia
nia spraw m ieszkańców  oraz ogółu 
społeczności. Dobrymi przykładami są 
młodsi ode mnie puszczykowscy radni 
Maciej Krzyżański i Maciej Stelma
chowski, którzy byli jedynymi opozy
cyjnymi radnymi mijającej kadencji.

Katarzyna Trybuś, redaktor naczelna

Rośnie poparcie dla Krzysztofa J. Kamińskiego

Tradycją wyborów na stanowisko burmistrza miasta jest tworzenie Honorowych Komitetów Poparcia. Niektórzy kandydaci już 
ogłosili nazwiska swoich zacnych zwolenników, inni trzymają je jeszcze w tajemnicy. Zapytaliśmy organizatorów kampanii 

Krzysztofa J. Kamińskiego, jak to wygląda w ich przypadku.
Pełny skład Honorowego Komitetu Poparcia 
Krzysztofa J. Kamińskiego ogłosimy na 
ostatnim spotkaniu przedwyborczym 10 
listopada w Centrum Tenisowym „Angie" -  
wyjaśnia Marcin Muth, sekretarz komitetu 
poparcia kandydata KWW KJK ,, Odświeżmy 
Puszczykowo " -  Przyjęliśmy bardzo otwartą 
formułę komitetu, bo nie chcemy dzielić 
mieszkańców na bardziej znanych i mniej 
znanych, bardziej zasłużonych i mniej 
zasłużonych. Puszczykowianie cały czas 
zgłaszają Swoje poparcie, a my się cieszymy, 
że nasz program trafia do tak zacnego i 
szerokiego grona.

Pomimo takiej zapowiedzi sztab kam
panii Krzysztofa Kamińskiego ujawnił nam 
kilka nazwisk, które z pewnością są naszym 
czytelnikom dobrze znane:
• pani doktor Zofia Skibińska, znana 

puszczykowska lekarka, radna w latach 
1990-94, uhonorowana tytułem „Zasłu
żony dla miasta Puszczykowa”,

• państwo Elżbieta i Ryszard Mazurow
scy, archeolodzy, którzy pięknie odnowili 
willę Władysława Tomaszewskiego,

• pan Stanisław Balbierz, radny dwóch ka
dencji, który zbierał rekordowe poparcie 
w wyborach w Niwce i Puszczykówku,

• pan prof. Piotr Rzepczyński, ekonomista,
• pani Hanna Rapałska-Kaczmarek, 

architekt, radna w latach 2002-2006,
• państwo Anna i Radosław Fiedlerowie, 

animatorzy kultury, założyciele kawiarni 
Mipetraka.
Wszyscy wymienieni podpisali się pod 

deklaracją:
Popieramy Pana Krzysztofa J. Kamińskie
go w wyborach na funkcję burmistrza 
miasta Puszczykowa. Jesteśmy przeko
nani, że tylko zarządzanie miastem w 
dialogu z mieszkańcami może być sku
teczne i gwarantować przejrzystość fu n k
cjonowania miasta. W osobie Krzysztofa J. 
Kamińskiego pokładamy nadzieję na 
zachowanie unikatowego charakteru  
Puszczykowa ijego zrównoważony rozwój.

Skąd tak szerokie poparcie dla tego 
właśnie kandydata?

Myślę, że zadecydowało zaangażowanie 
naszego kandydata u-' sprawy miasta -

domyśla się M. Muth -  bezinteresownie w 
ostatnich łatach pomógł wielu mieszkańcom 
i teraz może liczyć na ich wsparcie. Nie bez 
znaczenia jest też pewnie fakt, że komitet 
wyborczy został założony przez znanych 
puszczykowskich społeczników: Urszulę 
Rudzińską, Gabrielę Ozorowską, Ewę 
Komorowską, Dorotę Krystynę Ewicz i 
Piotra Kaczmarka.

Możemy też zacytować treść poparcia, 
jakie przekazali nam państwo Jadwiga i 
Ryszard Krawcowie, którzy podkreślają, że 
,.Miasto, które wobec niewielkiej odległości 
od poznańskiej metropolii nie miało 
zakusów na wielkomiejskość i rozmach. 
Jest zieloną oazą i perełką. Po prostu 
drugiego takiego miejsca i w tak niewielkiej 
odległości od Poznania nie ma. Jesteśmy 
zwolennikami dalszego rozwoju naszego 
miasta i popieramy go, pod warunkiem 
zachowania tych właśnie wartości i zasad. 
Wówczas mieszkanie w Puszczykowie 
będzie ja k  k iedyś  -  nob ili-tu jącym  
wyróżnikiem."

Redakcja
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Ciasnota puszczykowskiej kultury

3 października odbyła się uroczysta 
inauguracja roku akadem ickiego 

Akademii Seniora. Impreza przebiegała 
trzyetapowo. Najpierw w sali widowis
kowej, mieszczącej się w byłym budynku 
Centrum  Anim acji Kultury (obecnie 
gimnazjum) odbył się koncert wokalny. 
Następnie goście przeszli do budynku 
szkoły podstawowej zwiedzić pomiesz
czenia, które wydzielono w niej dla 
Centrum. Potem goście udali się do 
stołówki szkolnej na poczęstunek.

Jakie wrażenie zrobiła na gościach 
nowa lokalizacja CAK? Na pewno różne. 
Jedni zachwycili się armaturą i nowymi 
kafelkami w toaletach i kuchni, inni 
rozczarowani byli brakiem przestrzeni.

Istotnie nowy CAK uderza swą małą 
kubaturą. Niskie sufity, mały hol w którym 
nie było dość miejsca, by podjąć gości. 
Szampan, kawa i tartinki serwowane w 
anturażu i specyficznych wonnościach 
udostępnionej na tę okazję szkolnej 
stołówki, kiepsko współgrały z otocze
niem. Również kuluary koncertu uderzały 
dysonansem, gdyż odświętnie ubrani 
goście przycupnąć mogli przed spekta
klem jedynie na niziutkich ławeczkach 
rodem z sali do wuefu.

Cóż, każde wyremontowane miesz
kanie jest czyściutkie i lśniące. Tak też jest 
obecnie w CAK. Jednak zwykłą koleją 
rzeczy wyremontowane pomieszczenia 
tracą po pewnym czasie świeżość i urodę. 
Co zostanie z Centrum, gdy straci pore- 
montową krasę i nie będzie już w stanie 
kokietować kafelkami?

Pozostanie przyczepione do szkoły, 
przyciasne, pozbawione przestrzeni i

oddechu trzypokojowe mieszkanko z 
niewielkim holikiem, pozbawione niegdy
siejszego obszernego hallu, westybulu i 
sali w idowiskowej. Znam ienna była 
opinia jednego z gości imprezy: „Doznaję 
tutaj uczucia klaustrofobii”.

Uczestnicy warsztatów ubolewali 
również nad tym, że od tej pory pozba
wieni będą kontaktu i opieki pracowników 
CAKu, którzy zawsze od ręki, w trakcie 
zajęć, pom agali rozwiązać wszelkie 
sprawy techniczne i organizacyjne. Nies
tety dla opiekunów CAKu nie starczyło 
miejsca w nowej siedzibie i kontaktować 
się będą ze swymi podopiecznymi zdalnie, 
z Grzybka na Rynku. Pomyśleć, że tak 
niedawno władze miasta perswadowały 
mieszkańcom, że nie mury, lecz ludzie 
tworzą klimat Centrum. Ostatecznie jed
nak ludzie, którzy najbardziej przyczynili 
się do jego niepowtarzalnego klimatu, 
przekwaterowani zostali w inne miejsce, z 
dala od swoich podopiecznych.

Dwa tygodnie po inauguracji odbyła 
się kolejna impreza kulturalna, która 
jednak z niedostatku miejsca nie zmieściła 
się w Centrum Kultury (!) i z tego powodu 
wernisaż wystawy fotograficznej przenie
siony został na Rynek, do budynku biblio
teki. Niestety na początku wernisażu część 
gości nie zdołała zmieścić się w budynku i 
czekała na swą kolej na dworze. Na 
szczęście akurat przestało padać, w 
przeciwnym wypadku musieliby schronić 
się w Biedronce.

Dziś nie ulega już żadnej wątpliwości, 
że skromny metraż Centrum nie spełnia 
swojej funkcji i nie będzie sprzyjał 
rozwojowi działań kulturotwórczych w

P u s z c z y k o w i e .
Ciasnota pom iesz
czeń jest odzwier
ciedleniem ciasnoty 
w pojmowaniu roli i 
znaczenia kultury w 
s p o ł e c z e ń s t w i e .
S zczegó ln ie  zd u 
m i e w a  f a k t ,  że  
jednym z najbardziej 
za g o rza ły c h  o r ę 
downików zepchnięcia kultury na boczne 
tory okazała się przewodnicząca Komisji 
Kultury, radna Szczotka. Jest to ewe
nement na skalę krajową i najbardziej 
spektakularne osiągnięcie tej Komisji.

Wniosek nasuwa się jeden: uczest
nicy warsztatów kulturalnych i seniorzy 
zostali zlekceważeni przez obecną 
władzę. Jeśli burmistrz i skupieni wokół 
niego radni rzeczywiście tak bardzo 
pragnęli dogodzić uczestnikom zajęć, to 
przecież nic nie stało na przeszkodzie, by 
odnowić łazienki i kuchnię w pierwotnej 
siedzibie Centrum. Koszt remontu, łącznie 
z wybudowaniem skrzydła szkoły, byłby 
tak czy owak niższy od ostatecznych 
nakładów związanych z przeprowadzką 
trzech miejskich instytucji. Dzieci otrzy
małyby nową szkołę, uczestnicy warszta
tów pozostali w przestronnych wnętrzach, 
a biblioteka zamiast błyszczącego lastryka 
i szklanych ścian zachowałaby magię 
przynależną temu miejscu. Smutny byłby 
tylko inw estor Grzybka. Ale to już 
zupełnie inna bajka...

Andrzej Barczak 
kandydat na radnego 

KWW „Odświeżmy Puszczykowo”

FOTOINSPIRACJE -  PUSZCZYKOWO

Świat wiruje wokół nas, a my razem z nim i 
być może nie znajdujemy na co dzień 
czasu by przystanąć na chwilę i dostrzec 

piękno oraz wyjątkowość Puszczykowa. 
Udało się to na pewno Róży Bąkowskiej, 
Jarosławowi Bilewiczowi, Izabeli Cie- 
rzyńskiej, Lidii Drzewieckiej, Błażejowi 
Krakowskiemu, Jolencie Strabel i Jackowi 
Wosickiemu. Zatrzymali oni w kadrze 
nastrój, pory roku, architekturę i przyrodę

miejscowości, którajak sami mówią - jest ich 
domem. Ta grupa puszczykowskich miłoś
ników fotografii chce pokazać nam jak 
nowoczesność przeplata się tu z tradycją, a 
dziedzictwo kulturowe nabiera blasku w 
obliczu piękna otaczającej je przyrody. 
Zrobione przez nich fotografie nabywały 
artystycznego wyrazu podczas wykładów i 
warsztatów w ramach projektu „Fotopusz- 
czykowo” prowadzonego przez artystę-

Muzeum
Muzeum

fotograf ika  W ło 
dzimierza Kowaliń- 
skiego. Jest on auto
rem kilku wystaw 
i n d y w id u a ln y c h ,  ' 
współautorem ponad 
stu wystaw zbioro
wych oraz kuratorem 
ki lku poważnych 
p ro jek tów  a r ty s 
tycznych. Jego prace 
zn a jd u ją  się w zb io ra ch  
Narodowego w Poznaniu,  
Narodowego we Wrocławiu, w kolekcji 
Grażyny Kulczyk oraz w innych zbiorach w 
kraju i za granicą. I tak oto powstała 
Wystawa pt. „INSPIRACJE -  41 odsłon 
Puszczykowa”. Gdzie można ją obejrzeć? 
W BMCAK na Rynku w Puszczykowie. 
Wernisaż odbył się w piątek 17 października 
br., ale wystawę można zwiedzać do 15 
listopada br. w godzinach otwarcia 
Biblioteki.

Zapraszam, by przystanąć tu na chwilę, 
obejrzeć zdjęcia i zainspirować się do 
spojrzenia na Puszczykowo z zupełnie innej 
perspektywy!

Dorota Łuczak-Dydowicz
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Radny Maciej Krzyżański o problemach puszczykowskiej oświaty

Oświata i edukacja są jednym i z 
najważniejszych zadań administracji 

samorządowej. Mamy w naszym mieście 
świetną kadrę nauczycielską w przed
szkolach, szkołach podstawowych i 
gimnazjach. Jednakże od lat w wyniku 
reform oraz zmian liczby uczniów, szkoły 
borykają się z wieloma trudnymi proble
mami, które będzie trzeba rozwiązać w 
przyszłej kadencji władz samorządowych. 
Zagadnienie to jest dla mnie szczególnie 
ważne, bo wyrosłem w rodzinie nauczy
cielskiej. Jako radny aktywnie działam w 
Komisji Edukacji, Sportu i Kultury. 
Poniżej prezentuję główne problemy z 
jakimi, moim zdaniem, zmaga się pusz- 
czykowska oświata:

Przedszkole nr 3 „Leśni Przyjaciele” 
- je s t  jednym z najstarszych i najlepszych 
obiektów oświatowych w Puszczykowie. 
Plac zabaw, który jest niezmiernie ważny 
dla zdrowego rozwoju dzieci, został przez
naczony w miejscowym planie zagospo
darowania przestrzennego na usługi 
oświaty lub pod zabudowę mieszkaniową. 
Czyli będzie możliwa sprzedaż tego terenu 
i postawienie tam domu. Zwrócili na to 
uwagę również rodzice dzieci, którzy 
przesłali do mnie pismo protestacyjne. 
Uważam, że teren ten powinien być 
zabezpieczony dla przyszłych pokoleń. 
Przedszkole bez placu niestety będzie 
niekonkurencyjne. W dzielnicy Puszczy
kowo planuje się budowę olbrzymiego 
obiektu za 10 milionów złotych, a w 
Puszczykówku chce się uciąć teren przed
szkola niemalże do obrębu budynku. 
Dziwi takie gospodarowanie terenami.

Szkoła Podstawowa nr 1 i Gimna
zjum nr 1 -  od wielu lat obiekty borykały

się z problemami lokalowymi. W mijają
cej kadencji rozdzielono obie szkoły, co 
jednak nie rozwiązało zagadnienia prze
chodzenia dzieci pomiędzy budynkami. 
Stołówka oraz sala gimnastyczna są 
użytkowane przez obie szkoły. Dlatego 
trzeba wybudować łącznik, który zabez
pieczy przechodzenie i uchroni dzieci 
przed przeziębieniami w zimie. Najmniej
sze dzieci z oddziału przedszkolnego 
(pięciolatki i sześciolatki) mają jeszcze 
trudniej, bo ich sale umieszczone są na 
poddaszu. Uważam, że m ałe dzieci 
powinny mieć sale na parterze. Często 
rodzice mają młodsze dzieci, które są w 
wózkach i odprowadzenie dzieci na trzecie 
piętro jest problematyczne. W następnej 
kadencji należy spróbować rozwiązać ten 
problem. Na ostatniej komisji tematycznej 
zwróciłem uwagę na nie najlepsze umiesz
czenie oddziału przedszkolnego. Radny 
Rochowiak powiedział „Myślę, że takie 
dyskusje powinniśmy sobie darować [...] 
Dzieci się tam wychowały i też inne się 
chowają i sobie doskonale radzą i na tych 
schodach i w leżakowaniu Inna radna -  
nauczycielka z rządzącej większości 
powiedziała, że chodzenie po schodach 
jest dobre dla pośladków (!). Dziwi mnie 
fakt, że przewodnicząca komisji radna 
Szczotka nie broniła dzieci i rodziców w 
tej sprawie.

Szkoła Podstawowa nr 2 i Gimna
zjum nr 2 -  SP1 w Puszczykowie została 
oddzielona od Gimnazjum. Niestety SP 2 
w Puszczykówku jest pomijana przy 
inwestycjach. Szkoła wymaga pilnych 
napraw, takich jak: wymiana instalacji 
elektrycznej, budowa nowych toalet, 
wymiana pieca, docieplenie sali gimnas

tycznej, wym iana 
w y k ł a d z i n y  
p o d ł o g o w e j  w 
salach lekcyjnych 
etc. Chciałbym w 
przyszłej kadencji 
Rady Miasta zabie
gać o przeznaczenie 
większych środków 
naSP2.

Dzieci są najważniejsze. Zawsze będę 
walczył o najlepsze warunki dla nich, gdyż 
są przyszłością Puszczykowa. Poznałem 
wielu rodziców, którym bardzo zależy na 
bezpieczeństwie dzieci i odpowiednich 
warunkach nauki. Dlatego w następnej 
kadencji Rady Miasta chciałbym się zająć 
rozwiązaniem palących problemów oś
wiaty puszczykowskiej.

Bardzo dziękuję, że mogłem służyć w 
te j  k a d e n c j i  p u s z c z y k o w s k i e j  
spo łeczności. Jestem  dostępny pod 
numerem telefonu 508467405 oraz pod 
a d r e s e m  p o c z t y  e l e k t r o n i c z n e j  
krzyzanskimaciej@gmail.com

Maciej Krzyżański 
radny Rady Miasta 

Puszczykowa

Od redakcji: podczas posiedzenia Komisji 
Budżetu i Rozwoju Miasta w dniu 13 
października br. i dyskusji nad mpzp 
udało się zapisać teren przy przedszkolu 
nr 3 w Puszczykowie jako przeznaczony 
na cele oświatowe, tym samym zachować 
plac zabaw dla dzieci. Zapis ten został 
zachowany dzięki staraniom radnego 
M acieja  K rzyzańskiego  i rodziców  
przedszkolaków.

LIKWIDACJA DOWODÓW BEZTERMINOWYCH

Od 1 s tycznia  
2015 r. zostanie 

zlikwidowana moż
liwość wyrobienia 
dowodów osob is
tych na czas nieo
kreślony, potocznie 
nazywanych bezter
minowymi. Ma to 
związek ze zmianą 
przepisów prawa, tj. 
wejścia w życie us

tawy z 6 sierpnia 2010 r. o dowodach 
osobistych, która uchyla ustawę z 10

kwietnia 1974 r. o ewidencji ludności i do
wodach osobistych. Od Lego dnia wszyst
kie wydawane dowody osobiste będą 
dokumentami czasowymi, tj. na okres 5 i 
10 lat. Dotychczas z możliwości posiada
nia dowodów na czas nieokreślony mogą 
korzystać osoby, które ukończyły 65 rok 
życia. Jest to spore ułatwienie dla star
szych ludzi.

Osoby, które nie posiadają takiego do
wodu, np. z powodu, że posiadany dowód 
wydany na okres 10 lat, jest nadal ważny 
lub zwlekające z udaniem się do urzędu 
miasta będą miały na to czas do 31 grudnia

2014. Dotychczas wydane dowody bezter
minowe zachowają moc, będą nadal 
ważne.

Warto udać się do urzędu po taki 
dowód i skorzystać z tego uprawnienia. W 
przeciwnym razie, osoby które ukończyły 
65 rok życia, co 10 lat będą musiały 
udawać się do urzędu po nowe dowody 
osobiste, ważne tylko 10 lat. Może to 
stanowić duże utrudnienie dla osób w 
starszym wieku, często schorowanych.

Łukasz Grzonka 
prawnik

Z A P R O S Z E N I E
Komitet Wyborczy Wyborców Krzysztofa J. Kamińskiego „Odświeżmy Puszczykowo” 
serdecznie zaprasza Wszystkich Mieszkańców Puszczykowa na Otwarte spo tkan ie  

z Kandydatem na Burmistrza Miasta i Kandydatami do Rady Miasta Puszczykowa, 
które odbędzie się w poniedziałek 10 listopada o godz. 16.00 

w Centrum Tenisowym ANGIE przy ul. Sobieskiego 50 w Puszczykowie.

mailto:krzyzanskimaciej@gmail.com
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Jak oni rządzili -  podsumowanie kadencji 2010-2014

Odpow iadając na prośbę Stow a
rzyszenia Przyjaciół Puszczykowa o 

przesłanie podsumowania pracy radnych 
w mijającej kadencji i kierując się chęcią 
poinformowania Czytelników „Kuriera 
Puszczykowskiego” o realizacji naszego 
program u wyborczego z 2010 roku, 
zdecydowaliśmy jako grupa radnych 
przedstawić swoje dokonania w jednej, 
wspólnej wypowiedzi.

Pracowaliśmy razem, razem podejmo
waliśmy decyzje dotyczące wielu dziedzin 
życia i funkcjonowania naszego miasta, 
dyskutowaliśmy na posiedzeniach Komi
sji Rady Miasta, często różniąc się w 
poglądach i zapatrywaniach na konkretne 
problemy, ale zawsze ostateczna decyzja 
podejmowana była wspólnie.

W 2010 roku wielu z nas debiutowało 
w roli samorządowca -  trzeba było poznać 
zasady samorządności i regulacji praw
nych, zrozumieć złożony system funkcjo
nowania miasta, ale dzięki pomocy i 
wsparciu bardziej doświadczonych kole
gów z Rady, urzędników samorządowych i 
często także samych Mieszkańców, udało 
się nam wypracować wspólny sposób 
konstruktywnego działania.

Bardzo trudno jest w kilku zdaniach 
dokonać zestawienia wszystkich najważ
niejszych zrealizowanych zobowiązań 
wobec naszych Wyborców. Przedsta
wiamy więc w skrócie te, które, według 
nas, obrazują efekt naszej 4-letniej pracy:
- doprowadzenie do stabilnej sytuacji 
finansowej miasta, zwiększenie możli
wości inwestowania w kolejnych latach,
- pozyskanie środków zewnętrznych na 
wiele projektów (sieć kanalizacyjno- 
wodociągowa, adaptacja budynku na 
Rynku z przeznaczeniem na Bibliotekę 
Miejską, remont budynku na Niwce, 
zajęcia pozalekcyjne, wyjazdy dzieci na 
basen, budowa boiska wielofunkcyjnego, 
wyposażenie i modernizacja szkół),
- zwiększenie standardów nauczania i 
bezpieczeństwa w obiektach edukacyj
nych poprzez m.in. rozdział Szkoły 
Podstawowej nr 1 i Gimnazjum nr 1 , 
remonty szkół, zakup wyposażenia,
- rozbudowa infrastruktury drogowej -  
budowa od podstaw 15 ulic, równanie

nawierzchni gruntowych, naprawy chod
ników,
- uporządkowanie parkowania w strate
gicznych miejscach w mieście -  stwo
rzenie ponad 80 nowych miejsc postojo
wych dla samochodów,
- podwyższenie standardów korzystania i 
dostępu do CAK i Biblioteki Miejskiej 
dzięki przeniesieniu ośrodka do nowych i 
nowocześnie wyposażonych obiektów na 
Rynku i w Szkole Podstawowej nr 1,
- oddanie do użytku nowych 12 mieszkań 
komunalnych,
- dzierżawa części terenu MOSiRu na 
poczet budowy wielofunkcyjnych i cało
rocznych obiektów sportowych oraz roz
poczęcie realizacji zagospodarowania 
pozostałej części terenu przez miasto,
- podjęcie decyzji o budowie hali wido
wiskowo-sportowej, ze szczególnym 
uwzględnieniem potrzeb Szkoły Podsta
wowej nr 1 i Gimnazjum nr 1,
- wzrost poziomu bezpieczeństwa w mieś
cie, dzięki dobrej współpracy Straży Miej
skiej, Policji, Urzędu Miasta i radnych 
(stałe 3 fotoradary, rozbudowa monito
ringu, letnie patrole policji).

Wśród działań, które nas nie satys
fakcjonują, możemy wymienić następu
jące obszary:
- ograniczenie ruchu samochodowego na

Rynku,
- wprowadzenie takich zmian w Regula
minie utrzymania czystości i porządku w 
mieście, które wymogłyby na właścicie
lach wszystkich nieruchomości w mieście 
większą dbałość o porządek i estetykę 
własnych posesji i ich najbliższego oto
czenia (powód: ograniczenia prawne),
- skłonienie Związku Międzygminnego 
SELEKT do dwukrotnego w ciągu miesią
ca odbioru odpadów segregowanych 
(plastiku, makulatury);
- nie zawsze skuteczne przekazywanie i 
wyjaśnianie własnych poglądów.

Wszystkim, którzy w minionych 4 
latach okazywali nam pomoc, życzliwość i 
wsparcie, a także tym, którzy występowali 
z konstruktywną krytyką -  dziękujemy.

Radni:
Małgorzata Hempowicz 

Małgorzata Szczotka 
Paweł Rochowiak 
Bogumiła Dolska 

Władysław Hetman 
Elżbieta Czarnecka 

Kinga Góma-Krzeszowiak 
Marek Barłóg 

Janusz Szafarkiewicz 
Tomasz Potocki

Komentarz Redakcyjny

Radni reprezentujący Komitet Wyborczy Wyborców „Razem dla Puszczykowa” podsumowali swoje dokonania w mijającej 
kadencji. Czytając ich słowa, odnieśliśmy wrażenie, że zapatrzeni w swoje wszechwiedzące oblicza nie dostrzegli coraz 

bardziej ich otaczającej rzeczywistości. Nie zwrócili uwagi na niezadowolenie mieszkańców z wielu ich decyzji. Nie poczuli się do 
odpowiedzialności za skandaliczne zachowanie ich niedawnego lidera -  radnego Czyża. Nie zechcieli mieszkańcom wyjaśnić 
większości swoich kontrowersyjnych decyzji. Zamiast tego, piszą radni, że wszystko robili razem. Owszem, robili razem, ale sami 
ze sobą. Do mieszkańców, którzy śmieli mieć inne zdanie, odwrócili się plecami. Teraz podsumowują swoją kadencję, ale gdy rok 
temu blog „Zielone Puszczykowo” zadał im proste pytanie dotyczące lokalizacji marketów, schowali głowę w piasek i zwymyślali 
pytającego. Dobrym komentarzem do ich dokonań jest zamieszczona obok infografika oraz artykuł Andrzeja Barczaka pt. 
„Ciasnota puszczykowskiej kultury”. Każdy szumnie opisywany sukces radnych można niestety nazwać porażką Puszczykowa. Po 
ich kadencji zostaniemy z olbrzymim deficytem budżetowym i mocarstwowym planem budowy hali widowiskowej wartej ponad 
1/3 budżetu miasta. Radni okazali się absolutnie odporni na argumenty i naciski opinii publicznej. Odporni jak beton. Czas skruszyć 
ten betonowy krąg dławiący rozwój Puszczykowa.

Zespół Redakcyjny „Kuriera Puszczykowskiego”
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Podsumowanie radnego 
Macieja Stelmachowskiego

P ierwsza połowa zakończonej właśnie kadencji 
upłynęła pod znakiem narzekania na poprzednią radę, 

negowania jej rozwiązań i opluwania byłej Pani Burmistrz. 
W tym temacie prym wiodła Komisja Rewizyjna i usunięty 
ze stanowiska w atmosferze skandalu były Przewo
dniczący Rady. Jednocześnie brak było konstruktywnych 
rozwiązań, a o realizacji programu wyborczego, przed
stawionego przez drużynę Burmistrza Andrzeja Balcerka, 
nikt nawet nie wspominał.

Moje inicjatywy, które spotkały się z aprobatą Puszczy- 
kowian, to zorganizowanie otwartego spotkania dla miesz
kańców, prowadzenie strony internetowej relacjonującej 
prace Rady, dyżury radnego oraz liczne wnioski do 
kolejnych budżetów (niestety, większość przepadła).

Z małych sukcesów wymienić mogę swoją inicjatywę 
uchwałodawczą dotyczącą zablokowania budowy mar
ketów przy ul. Magazynowej oraz kampanię informacyjną 
przed zmianami w odbiorze śmieci od mieszkańców.

Moja dwukadencyjna misja w Radzie Miasta dobiegła 
końca, wszystkim, których głosami byłem wybierany oraz 
tym, których spotkałem na swej drodze serdecznie 
dziękuję, a kolejnej Radzie i Burmistrzowi życzę skute
cznej pracy dla rozwoju Puszczykowa!

Maciej Stelmachowski

Szanowna Redakcjo,

K orzystając z nowych pomieszczeń Biblioteki Miejskiej i 
Centrum Animacji Kultury nie mogę zrozumieć obecnych 

władz samorządowych, dlaczego podjęły tak niekorzystną dla 
mieszkańców decyzję!? Może dlatego, że sami nie korzystają z 
tych przybytków...

W SP 1 czujemy się jak to w przyziemiu, przytłoczeni 
WIELKOŚCIĄ pomieszczenia a nie wspomnę już o zbyt małej, 
ciasnej i dusznej szatni, w której przebieramy się spoceni po 
ćwiczeniach -  ktoś wyraźnie nie zaprojektował wietrznika, żeby 
nie powiedzieć klimatyzacji! W Bibliotece piękny wernisaż ale 
do dzisiaj mam obolałą szyję od wyciągania głowy do góry, żeby 
zobaczyć piękne fotografie powieszone.. .pod sufitem!

Zastanawiam się, czy aby nie żyjemy w dwóch różnych 
miastach: to co radni z burmistrzem uważają za swój sukces 
wielu mieszkańców uważa za dużą porażkę.

Z pewnością seniorom korzystającym z zajęć w CAK-u 
zafundowano duży dyskomfort. Przykre.

J.K.
(nazwisko do wiadomości redakcji)

W latach 2010-2014 naszym miastem rządził burmistrz 
Andrzej Balcerek, ściągnięci przez niego urzędnicy 
z Dopiewa oraz 12-osobowa większość w Radzie Miasta 
złożona z członków jego komitetu. Oto krótkie liczbowe 
podsumowanie ich dokonań.

Kurier
------------------------------------ Puszczykowski

6 dużych protestów
przeciw działaniom władz zorganizowali 
mieszkańcy.

1 J Ł
ponad 2 0 0 0  podpisów
zebrali mieszkańcy pod listami protestacyjnymi 
w różnych sprawach. *

2 0a z< & v  miesięcy
przewodniczący Rady Miasta Zbigniew Czyż 
ukrywał prawomocny wyrok sądu, który sprawiał, 
że nie powinien dłużej sprawować mandatu radnego.

nie powinien być radnym. Nie oddał ani złotówki.

tylko 0 , 2 4 z ł / m 2
miesięcznie płaci miastu dzierżawca 
terenu dawnego MOSiR-u.

aż 7 5 0  O O O zt t
zapłaciło miasto za opuszczony budynek na rynku, 
który zgodnie z wcześniejszą umową powinien być 
oddany do użytku"w wysokim standardzie wykończenia" 
lub przejęty przez miasto w zamian za zwrot 
kosztów poniesionych przez inwestora.

aż 6 5 0  O O O zt
dotacji na projekt "Turystyka na terenach chronionych 
Mikroregionu WPN - budowa miejsc wypoczynku i edukacji 
ekologicznej" miało dostać Puszczykowo, ale obecnie rządząca 
ekipa z nich zrezygnowała. Pieniądze trafiły do Mosiny.

4  1 8  7  0  0  0
ma wynieść deficyt budżetowy miasta w 2014 roku.
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Dr med. Aleksandra Skuratowicz
Laryngolog dziecięcy

1USG ZATOK
Puszczykowo, ul. Kopernika 15 

tel. dom. 61 819 35 18
Poznań, ul. Wojskowa 9h

wejście od ul. W yspańskiego naprzeciw Areny
godz. przyjęć pon., śr., czw. IZ00-^ 00 

tel. 61 867 69 33

GABINET LARYNGOLOGICZNY
Lek . med. K ry sty n a  S ieradzka
Puszczykowo, ul. Powstańców Wlkp. 7a 
przyjmuje w środy w godz. 17.00-18.00
te l-  61 8 1 9 4  3 9 4 , 6 0 2  3 3 0  0 6 5

KANCELARIA RADCY PRAWNEGO 
Marek Filipczak

PROWADZENIE SPRAW OSÓB FIZYCZNYCH I PRAWNYCH:
• gospodarczych • spadkowych 

• rodzinnych /rozwody, podział majątku itp./
• dotyczących służebności rur wodociągowych

Puszczykowo ul. Kosynierów Miłosławskich 24, Tel.601 75 4411

/ W  N I E R U C H O M O Ś C I
Ćiaśsic K U P N O -S P R Z E D A Ż -W Y N A JE M  
17 lat na rynku -  Licencja UMiRM 1501 -  Ubezpieczenie 

Nasz Pośrednik w Puszczykowie 
Rafał Antkowiak 603 67 88 61

61-245 Poznań, Os. Rusa 54 lok. 3 tel./fax 61 874 03 35 
www.aaclassic.gratka.pl e-mail: aaclassic@ wp.pl

SPRZEDAM SADZONKI
- malin, jeżyn bezkońcowych, 

winogron, truskawek, poziomek.
Puszczykowo, ul. Studzienna 2 B, Tel. 61/8193 844

Studentka matematyki
udziela korepetycji (matematyka). 

Szkoła podstawowa, gimnazjum, liceum.
Nr tel.: 505 696 890

ELEWACJE TO NASZA SPECJALNOŚĆ
Nauczycielka

z ponad 35 letnim doświadczeniem udziela 
korepetycji z matematyki na poziom ie 

szkoły podstawowej oraz gimnazjum.
- wspólne odrabianie lekcji
- powtórki materiału
- przygotowanie do sprawdzianów
- przygotowanie ucznia do testu szóstoklasisty 
miejsce lekcji: Puszczykowo lub Komorniki

tel. 606 447 282

Doktor nauk przyrodniczych udziela lekcji 
biologii, chemii i biochemii 

na wszystkich poziomach nauczania. 
Tel. 601 947 721

Korepetycje z matematyki i fizyki 
na wszystkich poziomach nauczania. 

Tel. 601 757 522
KURIER PUSZCZYKOWSKI -  CZASOPISMO TYPU „NOT-FOR-PROFIT“

Redaguje zespół w składzie: Katarzyna Trybuś (redaktor naczelna), Gabriela Ozorowska (z-ca red. nacz.) e-mail: kurierpuszczykowski@o2.pl, Włodzimierz Kowaliński (fotografia). Stale 
współpracują: Dorota Łuczak-Dydowicz, Maciej Krzyżański, Mariola Marecka Chudak, Elżbieta Pustkowska-Komobis. Adres Redakcji „Kuriera Puszczy ko wskiego”: 62-040 Puszczykowo, 
ul. Grunwaldzka 7, tel./fax 61 813 30 78. Wydawca: Stowarzyszenie Przyjaciół Puszczykowa KRS 0000105528; Nr Rej. Sądowego: RPR 748; Konto Bankowe: Nr konta 49 1020 4027 0000 1102 
0297 2743. Drukarnia: TOM Luboń. Redakcja zastrzega sobie prawo skracania i redagowania otrzymanych tekstów. Tytuły, śródtytuły i wytłuszczenia pochodzą od Redakcji. Redakcja nie 
odpowiada za treść drukowanych listów, które prezentują poglądy ich autorów, nie publikujemy anonimów. Skróty oznaczone [...] nie mogą zniekształcać treści wypowiedzi Czytelników. Redakcja 
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http://www.aaclassic.gratka.pl
mailto:aaclassic@wp.pl
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•Żwir
•Piasek

•Beton
•Ziemia ogrodowa 

•Kamień polny
SPRZEDAŻ -  TRANSPORT

tel.: 509 795 169
PORTO
DRZWI

A u to r y z o w a n y  
P u n k t  S p r z e d a ż y  

F .H .U . „D EPO ”
MOSINA u l. LESZCZYŃSKA 9 

tel. 61819 10 60, 607 616 067
G o d zin y  o tw a rc ia : 

p o n .-p t. 8 .0 0 - 1 7 .0 0 , sob. 9 .0 0 - 1 3 . 0 0
- szeroki w ybór drzw i . panele podłogowe

zew nętrznych  i w ew nętrznych  . panele boazeryjne  
’ fachow e doradztw o . parapety  okienne
m m ontaż

C E N Y  P R O D U C E N T A !

NAPRAWA U KLIENTA
pralki - lodówki - zmywarki

Paweł Dobrowolski

tel. 601 714 909
TWOJA REKLAMA

tel. 61/8133-078
USŁUGI REMONTOWE
MALOWANIE, DOCIEPLANIE, ELEWACJE

P ł y t a  g i p s o w a ,  p a n e l e  p o d ł o g o w e

Piotr K arw ski
Łęczyca, ul. Poznańska 15 
tel. 61 810 67 88, 660 664 955 pkarwski®wp.pl

Usługi remontowo-wykończeniowe
• Docieplanie budynków
• Układanie paneli
• Malowanie
• I inne...

Wycena gratis!!!
Tel. kom. 667-276-522

S E R W I S  K L I M A T Y Z A C J I
• NAPEŁNIANIE
• ODGRZYBIANIE
• BADANIE SZCZELNOŚCI UKŁADU

Kurier
----------------------------------------Puszczykowski

D opok

Autoryzowany serw is ogumienia

Montaż i w yważanie kół samochodowych 
i motocyklowych
Wyważanie kół nieprzelotowych typu 
Citroen Peugeot
Konserw acja i przechowalnia opon 
Felgi stalow e i aluminiowe 
Pompowanie kół azotem  
Śruby i nakrętki do felg 
Prostowanie felg 
Sprzedaż opon

Zakład czynny: 
pn-pt. 8.00-19.00 
sob 8.00-16.00

Maksymilian i Mikołaj 
Andrzejewscy 

62-040 Puszczykowo 
ul. Nadwarciańska 14 

61 81-33-979 
518-897-883

flOTEnr RTV-JflT
monmż-nnpRfliu a
Telewizja cyfrowa, naziemna DVBT 
Instalacje naziemne oraz satelitarne 
Kablowanie budynków 
Konfiguracja sprzętu audio -  video 
Montaż: Cyfra + Polsat cyfrowy

NTV (te lew izja nowej generacji)
Jerzy Marecki Puszczykowo, ul. Lipowa 5 
Tel. 61 8133 355, tel. kom. 604 99 59 14

Zakład mu
-remontowy
oferuje usługi:

malarskie + montaż płyt 
G/K, elewacjer 

remontowe: płytki\ tynki 
posadzkiocieplenia, 
kończeniowe: klinkier, 

papa terma itp.
wy

P U S Z C Z Y K O W O ,  
tel. 61 819 38 30, 
kom. 509 434  495
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Zapraszamy do zakupów
■i * : ' i I l pa _ : i  i \ _• ipo ppomocynychicenachiSIIPERPROMOCUA

1 u* ,  u d  i

i Od 1 tony  
ro zp ałka  
G R A T IS

SKUP POJAZDÓW 
—  DO KASACJI—
• Płacimy GOTÓWKĄ • transport GRATIS

fel. 61 8 1 6 3  
fel. 6 0 9  5 6 2  981

SKUP ZŁOMU
NAJLEPSZE CENY

ZADZWOŃ: ODBIERZEMY -  ZAPŁACIMY

KONTAKT I ZAMÓWIENIA: 
tel.: 605  9 8 1 9 5 8  

Mosina, ul. Sowiniecka 6g
(naprzeciw dworca PKP)

USŁUGI 0 3  

POGRZEBOWE

o
JOa r "  Wei O em m  - TechrJctjic Wodm

i P R A i  m ; a

Rogalinek, ul. Podgórna 7

DELIKATNE I EKOLOGICZNE CZYSZCZENIE 
GARNITURÓW , PŁASZCZY, KURTEK, 
SUKIEN ŚLUBNYCH I WIECZOROWYCH, 
KOŁDER PUCHOWYCH, MERYNOSÓW, 
CZYSZCZENIE DYWANÓW, MAGLOWANIE

t»608 328 284
www.pralniarogalinek.pl

TRANSPORT OD 
I DO KLIENTA

T Ł U M I K I
K A T A L I Z A T O  R  V

- sportowe tłumiki - tłumiki drgań
• sportowe końcówki - wieszaki gumowe
- strumienice - uszczelki
SPRZEDAŻ - MONTAŻ - NAPRAWA 
---------------WSZYSTKIE MODELE----------------
również do samochodów ciężarowych

w w w . tłu m ik i-m o to p . p o z n a n . pl 
R.J. MOTOR, Luboń, ul. Mokra 3, tel./fax 81D -S1-6S
[do jazd ul. Panka w  p ra w o  za s ta c ją  O RLEN, k ie run ek  W iry]

S k u p  sa m o ch o d ó w  do I O.OOO,-
Gotówka, um ow a od ręki.

Puszczykowo, ul. Narcyzowa l 
(przy parkingu szpitalnym) 

tel. 601 881 647,61 633 63 96

http://www.pralniarogalinek.pl
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Co wiemy o funduszach europejskich -  szanse dla Puszczykowa

W kraczamy w nowy okres progra
mowania działań Unii Europej

skiej na lata 2014-2020 i związanych z 
tym oczekiwań dotyczących możliwości 
pozyskiwania środków na realizację 
potrzeb samorządów. Temat jest akcen
towany w kam paniach wyborczych, 
gdzie pada, jak się wydaje wiele obietnic 
bez pokrycia. O odpowiedź na pytanie, 
jakie środki będą dostępne dla takich 
miast jak Puszczykowo i co będzie można 
z nich zrealizować zwracamy się do p. 
Iwony Janickiej, Przewodniczącej Rady 
Fundatorów Fundacji Aktywności Lo
kalnej z Puszczykowa, która za swoją 
skuteczność w wykorzystaniu funduszy 
europejskich została podwójną laureatką 
konkursu Eurolider 2010.

KP. W latach 2007-13 były dwa 
główne źródła finansowania z UE: Euro
pejski Fundusz Rozwoju Regionalnego i 
Europejski Fundusz Społeczny. Z którego 
z nich potencjalnie Puszczykowo będzie 
mogło skorzystać?

Oczywiście z obu tych źródeł i 
mocno wierzę, że tak się stanie. Pusz
czykowo było bardzo aktywne w pozyski
waniu tych środków, ale większą aktyw
ność od samorządu wykazywali miesz
kańcy, którzy rozwijali swoją przed
siębiorczość. Wg danych, które posiadam, 
organizacje i firmy z Puszczykowa pozys
kały dużo więcej środków aniżeli władze 
lokalne. Burmistrz Małgorzata Ornoch- 
Tabędzka przejmowała władzę wtedy, gdy 
kluczowe dokumenty powinny być przy
gotowane przez poprzedników, a tak się 
nie stało i bardzo trudno było ten czas 
nadrobić. Najbliższe wybory pod tym 
względem są bardzo podobne -  całą 
pracę przygotowawczą, negocjacyjną, 
konsultacyjną powinno zrobić zaplecze 
obecnego Burmistrza.

To trzeci i ja k  dotąd największy 
budżet, który przypadnie Polsce i mam 
nadzieję, że uda się miastu i jego miesz
kańcom z niego skorzystać w większym 
zakresie niż do tej poty. Samorządy są też 
lepiej do tych środków przygotowane. 
Wiele z nich stoi w blokach startowych.

Działania, które mogłyby być z powo
dzeniem zrealizowane w Puszczykowie z 
wykorzystaniem zewnętrznych środków to 
m.in.:

- energooszczędność i termomoderniza- 
cja obiektów publicznych i mieszkal
nych oraz rewitalizacja obiektów obję
tych ochroną -  myślę, że to teraz dla 
takich obiektów jak Rusałka, ale też 
innych pięknych budynków wieloro
dzinnych (ze środków EFRR);

- wspomaganie i rozwój przedsiębior
czości, instytucji otoczenia biznesu (ze 
środków EFS);

- wspomaganie i rozwój turystyki i rekre
acji (z obu źródeł);

- wspomaganie młodzieży (ze środków 
EFS);

- przeciwdziałanie zjawiskom wyklucze
nia społecznego (ze środków EFS);

- wspomaganie placówek oświatowych i 
rozwój edukacji (z obu źródeł), ale wg 
mnie wymaga opracowania polityki 
oświatowej, bo teraz są podejmowane 
decyzje ad hoc);

- aktywne i zdrowe starzenie się poprzez 
zapewnienie odpowiedniej ergonomii 
pracy.

Oczywiście to nie są jedyne środki -  
możliwości będzie znacznie więcej. Warto 
jednak wiedzieć, że środki dzielone będą:
■ w regionie w ramach Wielkopolskiego 

Regionalnego Programu Operacyj
nego

■ centralnie w ramach kilku programów 
operacyjnych, m.in. PO Wiedza 
Edukacja Rozwój, PO Infrastruktura i 
Środowisko, PO Inteligentny Rozwój,

Warto pamiętać, że Unia Europejska 
uruchomiła ok. 20 innych programów 
unijnych, np. Erasmus+, z którego są 
środki na sport, młodzież.

KP. Mieszkańców najbardziej intere
suje, czy w latach 2014-20 będzie 
możliwe uzyskanie dla Puszczykowa 
dotacji unijnych na budowę dróg lokal
nych?

I.J. Niestety, ju ż  w poprzednim okre
sie programowania (tj. 2007-2013) takie 
możliwości były mocno ograniczone. 
Chciałabym tu przestrzec zarówno kan
dydatów, aby zbyt dużo nie obiecywali, 
ale także mieszkańców, aby nie wierzyli 
w’ bajki. Drogi lokalne to zadania pod
stawowe samorządu lokalnego i Unia 
Europejska nie powinna nas wspierać w 
realizacji takich inwestycji zgodnie z 
zasadą pom ocniczości, która, ko lo 
kwialnie rzecz ujmując oznacza, żeby 
pomagać a nie wyręczać.

Podczas spotkania w okresie wakacyj
nym wskazywałam kilka możliwości dot. 
dróg: wspólny plan rozwojowy (najlepiej 
z okolicznymi gminami), który wskazywać

będzie na wykorzys
tanie potencjału mik
roreg ionu  W ie lko 
p o l s k i e g o  P a r k u  
Narodowego, w tym 
ochronę środowiska  
naturalnego, itp. oraz 
rozwój usług rekre
acyjno-turystycznych 
(uzdrowiskowych?) poza obszarem W PN. 
Stąd mocno liczę na zaangażowanie we 
współpracę w ramach lokalnej grupy 
działania, która została powołana w dość 
niezbyt przejrzystych okolicznościach, a 
także w ramach is tniejącego j u ż  
Stowarzyszenia Gmin Mikroregionu 
WPN. Wpojedynkę nic tu się nie zdziała.

KP. Czy możemy jako Miasto liczyć, 
że fundusze europejskie zmienią oblicze 
Puszczykowa, że w spom ogą budżet 
Miasta i przyczynią się do rozwiązania 
najbardziej palących potrzeb infrastru
kturalnych?

I.J. Tego nie można powiedzieć. 
Nawet najlepsza ekipa nie gwarantuje 
sukcesu, bo jeszcze jest ocena projektów, 
która nie zawsze jest dobrej jakości -  to 
też warto podkreślić. Niemniej jednak nie 
można marnować szans. Ze względu na 
stan przygotowania do nowego okresu 
programowania UE na lata 2014-2020 
jestem przekonana, że bardziej są przy
gotowani lokalni przedsiębiorcy i organi
zacje, aniżeli samorząd i podległe mu 
instytucje. Mam nadzieję, że samorząd 
lokalny weźmie się w garść i po wyborach 
zamiast regularnych spotkań koleżeń
skich będziemy obserwować ręce pełne 
roboty. Niestety, trzeba teraz bardzo 
szybko działać i podejmować decyzje, a 
czasu na konsultacje będzie bardzo mało. 
Ze strony mieszkańców będzie to trening 
zaufania, a dla władzy umiejętność 
współpracy międzysektorowej i działania 
partycypacyjnego. Mieszkańcy muszą też 
monitorować poczynania władzy i nie 
pozwolić na inwestycje, które diame
tralnie i nieodwracalnie zmienią wizeru
nek miasta. N ie sztuką je s t bowiem  
szybko zmienić plany i pozyskać środki 
na „cokolwiek", ale pozyskać środki na 
to co jest zgodne z wizją i kierunkiem  
rozwoju miasta. Tu ju ż  jestem  trochę 
bardziej sceptyczna.
EFS -  Europejski Fundusz Społeczny 
EFRR -  Europejski Fundusz Rozwoju 
Regionalnego

Rozmawiała Gabriela Ozorowska



16 P a ź d z ie rn ik  2 0 1 4  • N r  143Kurier
Puszczykowski

PRAWDZIWA LEKCJA HISTORII.
„P U Ł K O W N IK  K U K LIŃ SK I -  P O LS K A  S A M O T N A  M ISJA "

W Y S T A W A  W  P U S Z C Z Y K O W IE
8 listopada 2014 roku, W sobotę O g. 19.00 otwarta zostanie wystawa: „PUŁKOWNIK KUKLIŃSKI -POLSKA SAMOTNA MISJA", przygotowana 
przez Izbę Pamięci Putkownika Kuklińskiego w Warszawie wspólnie z Archiwum Akt Nowych. Wystawę otworzy kustosz Izby Pamięci-Filip Frąckowiak. Wystawa na 
20 planszach ukazuje ponad sto fotografii i kopii dokumentów, w tym mapy sztabowe planów ataku Układu Warszawskiego na zachód Europy, także dokumenty 
prezentujące uzależnienie Polski od Związku Sowieckiego i Armii Czerwonej. Wystawa prezentuje również tradycje wspólnej walki o wolność Stanów Zjednoczonych 
i Polski. Serdecznie zapraszamy do skorzystania z tej możliwości, by zapoznać się z fragmentem prawdziwej historii Polski. Jesteśmy przekonani, że czas wystawy od 
8 do 16 listopada, będzie czasem szczególnego zainteresowania pasjonatów historii, nauczycieli, uczniów, ale też tych wszystkich, którym nieznany jest ten ciekawy 
wątek naszych dziejów. Każdy kto chce przekonać się o bohaterstwie Pułkownika Kuklińskiego powinien koniecznie obejrzeć tę wystawę. Szkolne grupy proszę 
zgłaszać u opiekuna Sali - telefonicznie 600 352103

SERDECZNIE ZAPRASZAMY.

Nuwyrh

P U Ł K O W N IK  R Y S Z A R D  K U K L I Ń S K I

COLON EL KISZABi) KUKLIŃSKI -  „A POLISĘ LONELY MISSION

8-16 listopada 2014 roku
SALA IM. JANA PAWŁA II - PRZY PARAFII ŚW. JÓZEFA OBLUBIEŃCA 

NMP Puszczykowo, ul. Dworcowa 16 
Zwiedzanie: w dni powszednie od g. 11.00 -  14.00 i od 

g. 18.00 do 20.00; dni świąteczne od g. 10.00 /po Mszach św./

OTWARTE spotkanie 
Stowarzyszenia 

Przyjaciół Puszczykowa
odbędzie się

we wtorek 4 listopada o godz. 18.00 
w siedzibie PZERiI 

przy ul. Wysokiej 1 w Puszczykowie

J C  A R C H I T E K C I
architektura i budownictwo

roiektuiemy: domy jednorodzinne (również 
pasyw ne i n iskoenergetyczne), ob iek ty  
usługowe, hale produkcyjne i magazynowe, 
przebudowy, rozbudowy, adaptacje, aranżujemy 
wnętrza prywatne i komercyjne.

warunki zabudowy, pozwolenia na 
budowę, dotacje NF15 oraz NF40 NFOŚiGW, 
opinie rzeczoznawców, ekspertyzy budowlane.

Puszczykowo,tel 
biuro@jcarchitekci. 
www.jcarchitekci.pl

26 października, w niedzielę, o g. 16.00
poetycko -  muzyczne wspomnienie św. Jana Pawła II 
połączone z prezentacją ciekawej literatury kresowej.

W programie:
• Promocja książki "Dwa skrzydła nadziei" - wotum wdzięczności Świętemu Janowi Pawłowi II 

za nawiedzenie Archidiecezji Lwowskiej, z udziałem autora Mariusza Olbromskiego z Przemyśla;
• Muzyka Fryderyka Chopina i Paderewskiego w wyk. pianistki Marii Baka - Wilczek z Krakowa;
• Pokaz zdjęć Arturo Mari i kilkunastu innych fotografów z pielgrzymki Ojca Świętego Jana Pawła II 

do Lubaczowa - 1991 i do Lwowa - 2001, a także zdjęć z Kresów.
• Wystawa i możliwość nabycia autorskich pozycji literackich.

Zapraszamy do Sali Jana Pawła II, przy kościele św. Józefa Oblubieńca NMP 
ul. Dworcowa 16 w Puszczykowie

http://www.jcarchitekci.pl
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Zapraszamy
pn-pt: 10-18 
sob: 10-14

Sklep m edyczny

m e d c o m
ul. Wschodnia 24b/4, 62-030 Luboń, tel. 618 99 10 38

w w w .m edcom -sklep .pl

NFZ
Posiadamy umowę 

z Narodowym Funduszem Zdrowia

Realizujemy wnioski 
Narodowego Funduszu Zdrowia

OFERUJEMY:
• SPRZĘT ORTOPEDYCZNY,
• REHABILITACYJNY,
• POMOCNICZY SPRZĘT MEDYCZNY 

(CIŚNIENIOMIERZE, INHALATORY),
• ARTYKUŁY PRZECIWŻYLAKOWE,
• TAŚMY DO KINESIOTAPINGU.

W SKLEPIE MOŻNA WYKONAĆ 
BADANIE STÓP PRZY POMOCY 

PODOSKOPU ORAZ SKORZYSTAĆ 
Z TERAPII PLASTRAMI KINESIO

| G A B IN ET  O K U LIS T Y C Z N Y
Lek. med. Iwona Przybylska-Rybczyńska

i| Spec. chorób oczu przyjmuje w:

| pon. i czw. w godz. 16.30-19.30

Rejestracja Tel. 618133464  

Puszczykowo ul. Norwida 12

Dodatkowe egzemplarze bieżące
„Kuriera Puszczykowskiego"

można otrzymać
w Kiosku Ruchu przy ul. Poznańskiej 

w Puszczykowie,
a także w Barze ESPRESSO na Dworcu PKP 

w Puszczykówku.

MECHANIKA POJAZDOWA
Wojciech Matysiak & Zbigniew Nowak

Firma istnieje od 1980 roku. Wieloletnie doświadczenie i ciągle rozwijane zaplecze techniczne 
pozwala na wykonywanie usług w zakresie mechaniki:

•silników ‘ zawieszeń • układów jezdnych i napędowych 
• układów komfortu • innych podzespołów pojazdu

Oferujemy także diagnostykę komputerową i przeglądy pogwarancyjne.
Nasza strategia pomocy klientom:
• przyjęcie auta
• niezobowiązujący przegląd i określenie zakresu naprawy
• wspólnie z klientem podjęcie decyzji dalszej naprawy i kosztów

Zachęcając do skorzystania z naszych usług gwarantujemy rzetelną i fachową naprawę 
Stałym klientom oferujemy kompleksową opiekę techniczną nad pojazdem

ZAPRASZAMY
Czynne pon. -  pt. w godz. 8.00 -  16.00

Puszczykowo, ul. Dworcowa 36 a; Tel. 61/8133-515; 888 669 466; 604 167 295

http://www.medcom-sklep.pl
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HOTEL

CENTRUM
HHBOPON

nowych i używanych 
sprzedaż montaż naprawa

stalowe i aluminiowe 
sprzedaż, prostowanie, 
lakierowanie.

ul. Nadwarciańska 19 
62-041 Puszczykowo 
tel. 510 435 295 
tel. 504 510 012

| SZPITAL |

EKO-RONDO

gfllep© cilda rt.MM»'hV

AUTO PARK

Studio masażu
FIZJOTERAPII

PUSZCZYKOWO 
tel. 539 677 145

www.studiomasażu.com.pl

DOMEX Sp.J.
rok. założenia 1993

PUSZCZYKOWO, OGRODOWA 4 
TEL: 61-8 194-359

• mieszalnia tynków i farb z europejską aprobatą techniczną
• tynki, farby elewacyjne, akrylowe, silikonowe
• tynki mozaikowe: możliwość kompozycji
• styropian Genderka
• wełna lsover, płyty gipsowe itd...

Mieszalnia
tynków i farb

w Puszczykowie

D o m e x
SYSTEMY DOCIEPLEŃ

CZYNNE: 
PN-PT. 8:00-16:00

i ,i ^

TEA CLUB PUSZCZYKOWO
przy ulicy Poznańskiej 75A (wejście z Rynku)
tel. 662 253 336 e-mail: teaclubpuszczykowo@hot.pl

NAJLEPSZE HERBATY 
D KAWY Z CAŁEGO ŚWIATA
Serdecznie zapraszamy!
pon. - piątek 10.00 - 18.00 f^ eycrc lo ch  TEA CLUB 
sobota 10.00 - 14.00

On. M r
k r '  ; ____ ' r'

SlMAL
=  HURTI DETAL =

Puszczykowo, ul. Kopernika 42 
tel. 61/8133 165; 603 455 556

RAJSTOPY • SKARPETKI • LEGOINGSY, 
BIELIZNA DAMSKA, MĘSKA I DZIECIĘCA

od poniedziałku do piątku 
w godz. 9.00 -  13.00 i 14.00 -  17.00 

soboty 9.00 -  13.00

mailto:teaclubpuszczykowo@hot.pl
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• W YKO N U JEM Y T A B LIC E  •
ULICA I NR DOMU - RÓŻNE WZORY 

Copia Studio Poland- Pracownia reklamy
www.copiastudio.com.pl

9------------------------------------------------------- 1

Dworcowa 95
tel.603 846 I33

TWOJA REKLAMA
tel. 61/8133-078

B v F o rm at s.c.
Cyfrowa drukarnia wielkoformatowa oferuje 

usługi w zakresie wydruku:
banerów, plakatów, ulotek, naklejek, tabliczek, 
wizytówek, naklejki na okna z folii ovw, naklejki 

i taśmy podłogowe, oklejanie pojazdów, 
znaki BHP, wycinanie grafiki i liter na ploterze, 

tablic, systemów reklamowych 
Studio graficzne:

wykonujemy projekty graficzne pod wydruk 
Materiały opakowaniowe:

taśmy pakowe, folie stretch, folie bąbelkowe 
piankowe, woreczki, reklamówki

Taśmy specjalistyczne:
taśmy ostrzegawcze, oznaczeniowe, butylowe 

dwustronne, elektroizolacyjne, promocyjne 
taśmy BHP, odblaskowe, antypoślizgowe, 

reklamowe, techniczne, 
samoprzylepne do różnych zastosowań

Puszczykowo Niwka ul.Berwińskiego 28 
wejście od ul.Kraszewskiego

www.bvformat.pl biuro@bvformat.pl
czynne w godzinach 800 ~ 1600

P S I  F R Y Z J E R
SKLEP

Z ARTYKUŁAMI 
DLA ZWIERZĄT

K rosno k /M o sin y  
ul. P iaskow a 18
te l. 5 0 5  7 3 3  7 6 2 , 6 6 7  8 1 8  5 5 8

Kurier
Puszczykowski

Inteligentna i piękna dyscyplina sportu, to najlepszy 
rozwój psychofizyczny dla Twojego dziecka! 
Zapraszamy wszystkich, a zwłaszcza dzieci 

klas 1, 2, 3 szkoły podstawowej 
do Klubu szermierczego przy Szkole Podstawowej Nr 2 

w Mosinie ul. Sowiniecka 75.
Wszelkie informacje pod nr. tel. 502 051 672

Gabinet weterynaryjny „Gaja"
Lek. wet. Dominika Ludwiczak 

ul. Reymonta 8 62-040 Puszczykowo 
Tel. 609-513-161

y
www.eaia-puszczvkowo.pl

Godziny przyjęć: 
pon., śr., czw., pt. 11-19

wt. 13-17 t "
sob. 9-12

niedziela i święta -  dyżur telefoniczny
f

wizyty domowe
na miejscu również: PSI FRYZJER - tel. 511-201-361

(terminy do uzgodnienia telefonicznego)

Zakład Kuśnierski 
„ALSKÓR"

Sprzedaż -  szyc ie  na miarę 
futer - kożuchów - kamizelek 0 -  
i galanterii ze skór naturalnych 
^  -  przeróbki, naprawy futer, 
kożuchów, odzieży skórkowej

W Y P R Z E D A Ż  do 20%
- Zapraszam y

Poznań, Rataje Os. Boh. II Wojny Św. 62 

^  Pon.-pt.: 11.00-1 7 .0 0  ^
Zapraszam y:

pon . - p t. 1 0 -1 8 , sob. 1 0 -1 3 tel. 61 887 13 22; kom. 601 880 986

http://www.copiastudio.com.pl
http://www.bvformat.pl
mailto:biuro@bvformat.pl
http://www.eaia-puszczvkowo.pl
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N A S Z E  T E L E F O N Y  

1 9 6 -2 5

BIU RO  R A C H U N K D W D -PR D JEK TD W E

mgr inż. Dorota Kaczmarek
ul. Poznańska 101, 62-040 PUSZCZYKOWO tel. 61 8194-572

pOZNAN

TAKŻE
61 8 515 515 |8 515 -  515
KOM . 502 515 515 SMS

if lT  Juz w Puszczykowie!

0

Naturałl ^
Zdrowa żywność i 
kosmetyki naturalne

godziny otwarcia: pon.-pt. 9-18 I sob. 8-14

ul. Rynek 7 | Puszczykowo 
tel. 662 373 865 j www.naturall.pl

S T I H L

VI KING*

MOSINA
ul. W awrzyniaka 5 tel. 61-81-37-158

SZKÓŁKI TENISOWE 
DLA DZIECI

CT\ INDYWIDUALNE 
^  LEKCJE Z TRENEREM

©
> !6 Sp zoo.

^  &

UL. S O B fcJ^9' 
*8933 46 WW*®'9

ZAJĘCIA GRUPOWE 
VA/ DLA DOROSŁYCH

(7\ OBOZY I PÓŁKOLONIE 
^  TENISOWE

BIURO RACHUNKOWE URZĘDNIK
Tomasz Dolczewski

62-040 Puszczykowo, ul. Nadwarciańska 48 
tel./fax 61 81-94-685, tel. 81-933-55 I

M M j1®
m RYSZARD OSUCH

Osobowe i Dostawcze
Komputerowa diagnostyka 

-  pełen zakres usług 
Silniki, zawieszenia, hamulce, opony 

Instalacje gazowe -  naprawa 
Klimatyzacja i inne

Puszczykowo, ul. Poznańska 8 
Tel. 602 332 977; 61 /8194 705 

Czynne: 8 .00-16 .00

HURTOWNIA

r<C ?

©GIDA

Sprawdź - Puszczykowo tel. 6 1 8 1 3 3 1 4 5
Produkcja ogrodzeń - Montaż

PRAKTYKA
D E N T Y S T Y C Z N A
lek. dent. PIOTR WEIGT

Puszczykowo 
ul. Poznańska 78 
Tel. 61 8194 430 

kom. 602 494 715 
www.pweigt.pl

— J$ełen zaklei udua —

http://www.naturall.pl
http://www.pweigt.pl

